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Protokół Nr XXVIII/2016 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 29 grudnia 2016 r. 

 

XXVIII Sesja piątej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 

29 grudnia 2016 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji 

stanowi załącznik nr 1. Obrady rozpoczęły się o godz. 1200, a zakończyły ok. godz. 1320. 

Ad. 1  

 Otwarcie XXVIII Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny Maciej Sikorski, 

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego Józef Blank, 

- sędziowie sportowi wyróżnieni z okazji 65-lecia Podkolegium Sędziów LA w Nowym 

Mieście Lubawskim, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, szefowie służb i naczelnicy Starostwa 

Powiatowego (lista - załącznik nr 3)  

- przedstawiciele mediów: Grzegorz Podkomorzy z „Tygodnika Internetowego”, Marcin 

Sarnowski z TV NML oraz Marcin Zalewski z „Gazety Nowomiejskiej”.  

Ad. 2  

Wręczenie wyróżnień 

Z okazji 65. rocznicy powstania Podkolegium Sędziów Lekkiej Atletyki w Nowym Mieście 

Lubawskim Przewodniczący Rady i Starosta wręczyli listy gratulacyjne zasłużonym sędziom 

lekkiej atletyki: Janowi Kancidrowskiemu, Henrykowi Karczyńskiemu, Benedyktowi 

Adamkiewiczowi, Zdzisławowi Lewalskiemu, Krzysztofowi Knutowi, Ryszardowi 

Szczepańskiemu, Wiesławowi Schwarzowi, Łukaszowi Okołowskiemu, Romualdowi 

Koszewskiemu, Zbigniewowi Gołębiewskiemu i Janowi Potomskiemu. 

Ponadto, Rada Powiatu pogratulowała Zbigniewowi Ziejewskiemu, prezesowi spółki 

„Ziemar” w Szwarcenowie, uzyskania tytułu „Orła Agrobiznesu”.  
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W imieniu Zarządu Regionalnego Kółek i Organizacji Rolniczych podziękowania dla 

Starosty Andrzeja Ochlaka za pracę na rzecz Kół Gospodyń Wiejskich naszego regionu 

złożyła  Elżbieta Zalewska - prezes KGW w Skarlinie. 

Ad.3 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 15 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecni radni to: Jan Czapliński i Adam Głowacki. 

Ad. 4 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, aby Sekretarzem obrad był p. Henryk Rogoziński. 

Przewodniczący zapytał czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radny Rogoziński wyraził zgodę.  

Ad. 5 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali porządek obrad (załącznik nr 4). Wpłynął 

wniosek Zarządu o rozszerzenie porządku obrad o punkty: 

- 12a - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/111/2015 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 10 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2016 – 2034 ze zmianami, 

- 12b - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/112/2015 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 10 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu nowomiejskiego na 2016 r. ze zmianami. 

Przewodniczący odczytał wniosek (załącznik nr 5)  

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za rozszerzeniem porządku obrad o uchwałę w 

sprawie zmiany uchwały nr XIV/111/2015 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z 

dnia 10 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Nowomiejskiego na lata 2016 – 2034 ze zmianami. Głosowało 15 radnych. Wszyscy 

głosowali „za”.  

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za rozszerzeniem porządku obrad o uchwałę w 

sprawie zmiany uchwały nr XIV/112/2015 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z 

dnia 10 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2016 r. ze 

zmianami. Głosowało 15 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 
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Przewodniczący zapytał czy ktoś ma jakieś pytania, uwagi. Uwag i pytań nie było.  

Przewodniczący przedstawił porządek obrad po zmianie. Następnie zapytał, kto z radnych 

głosuje za przyjęciem zmienionego porządku obrad. Głosowało 15 radnych. Wszyscy 

głosowali „za”. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie XXVIII Sesji Rady Powiatu. 

2. Wręczenie wyróżnień. 

3. Stwierdzenie quorum. 

4. Powołanie Sekretarza obrad. 

5. Przyjęcie porządku obrad. 

6. Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji Rady Powiatu.  

7. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

8. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji inwestycji 

„Przebudowa i rozbudowa w ramach modernizacji istniejącego budynku 

szpitala powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim”. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zadania inwestycyjnego 

„Termomodernizacja budynku Domu Dziecka w Pacółtowie”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia przystąpienia do realizacji projektu 

pt. „SOUL – Szkoła Otwartych Umysłów Licealistów”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie wyrażenia zgody  na wynajem lokali 

użytkowych Nr 13 do 16, 18, 19, 20 w budynku administracyjno-biurowym 

przy ul. Grunwaldzkiej 3 w Nowym Mieście Lubawskim. 

12a. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/111/2015 Rady Powiatu 

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 10 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2016 – 2034 

ze zmianami. 

12b. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/112/2015 Rady 

Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 10 grudnia 2015 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2016 r. ze zmianami. 

13. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

14. Sprawy różne. 

15. Zakończenie obrad XXVIII Sesji Rady Powiatu. 

 

Ad. 6 

 Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad XXVII Sesji Rady Powiatu Andrzej Lewandowski poinformował, że zapoznał 

się z protokołem i nie ma do niego zastrzeżeń. Radny wnioskował o jego przyjęcie bez 

odczytywania. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XXVII/2016. „Za” 

głosowało 15 radnych. 
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Ad. 7 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 9 do 22 

grudnia 2016 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 17, 21, 24, 28 listopada oraz 8 

i 15 grudnia br. (załącznik nr 6). 

Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie sprawozdania. 

Starosta poinformował, że poza pracami Zarządu, należy wspomnieć o najważniejszych 

wydarzeniach z udziałem władz powiatu tj.: 

- 16.12 – uroczystość przekazania sprzętu do pracowni endoskopowej Szpitala Powiatowego przez 

Fundację Mortęską – chodzi o sprzęt za kwotę ponad 200 tys. zł, który w znaczący sposób poprawi 

diagnostykę w szpitalu. Starosta dodał, że w szpitalu zamontowano także aparat RTG z ramieniem 

C, na którego zakup środki wyasygnowała Rada Powiatu. 

Dyrektor Szpitala Bogumił Kurowski poinformował, że taki zestaw diagnostyczny, w skład 

którego wchodzi aparat RTG z ramieniem C do badania dróg żółciowych i trzustki, mają jedynie 

szpitale w Olsztynie i Bartoszycach. 

- zakupiono karetkę dla ratownictwa medycznego – pojazd jest zarejestrowany i ubezpieczony; 

środki od Wojewody nie przepadły,  

-16.12 - wieczornica wigilijna ZHP; spotkanie wigilijne Klubu Seniora w Jamielniku; 

- 18.12 – spotkanie wigilijne organizowane przez Gminę Kurzętnik, 

- 19.12 – p. Wicestarosta uczestniczyła w uroczystości wręczenia nagrody Orzeł Agrobiznesu dla 

firmy Ziemar, Starosta uczestniczył w spotkaniu wigilijnym firmy Szynaka Meble w Pałacu w 

Mortęgach, 

- 20.12 – posiedzenie Rady Powiatowej Warmińsko – Mazurskiej Izby Rolniczej, 

- 21.12 – wojewódzkie spotkanie opłatkowe w Olsztynie; p. Wicestarosta i p. Sekretarz 

uczestniczyły w spotkaniach wigilijnych w Powiatowym Środowiskowym Domu Samopomocy, 

Domu Dziecka w Pacółtowie, Warsztacie Terapii Zajęciowej oraz Zespole Szkół Zawodowych w 

Kurzętniku,  

- 22.12 – posiedzenie Powiatowej Rady Zatrudnienia; spotkanie wigilijne w Zespole Szkół im. C. 

K. Norwida, 

- 23.12 – spotkanie opłatkowe w Komendzie Powiatowej PSP, 
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- 28.12 – narada robocza z udziałem przedstawicieli gmin zajmujących się sprawami z zakresu 

obrony cywilnej i zarządzania kryzysowego, na której podsumowano 2016 r. i omówiono plany na 

rok 2017.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. 

Radni nie mieli pytań. 

Ad. 8 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają wnioski lub zapytania. 

Radna Ewa Dembek zapytała czy orkan Barbara poczynił duże zniszczenia na terenie 

naszego powiatu. Radna dodała, że we wsi Lipinki poszkodowani zostali p. /wyłączenie 

jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 

2001r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Anna Andrzejczak - 

kierownik Biura Rady Powiatu/. Radna złoży do Zarządu wniosek w sprawie udzielenia 

rodzinie wsparcia finansowego. Uszkodzony został dach budynku mieszkalnego i 

zabudowania gospodarczego. Rada Gminy w Biskupcu udzieli rodzinie wsparcia. 

Pracownicy interwencyjni gminy pomogli w usunięciu szkód. P. /wyłączenie jawności w 

zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o 

dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Anna Andrzejczak - kierownik Biura 

Rady Powiatu/  ponieśli duże straty, stało się to 26 grudnia, a więc jeszcze w okresie 

świątecznym. Radna zaapelowała do Zarządu o udzielenie rodzinie pomocy finansowej.  

Radny Zbigniew Ziejewski poinformował, że z radnym Marcinem Bulińskim rozmawiał na 

temat wniosku o dofinansowanie remontu oddziału chirurgicznego szpitala powiatowego, 

jaki ma być złożony do Urzędu Marszałkowskiego. Radny powiedział, że niektóre kryteria 

punktowe będą łatwe do osiągnięcia, ale niektóre bardzo trudne. Radny powiedział, że w 

przyszłorocznym budżecie zaplanowano kredyt na remont oddziału, ale w pierwszej 

kolejności planuje się pozyskać duże środki na ten cel z Urzędu Marszałkowskiego. Pytanie 

– czy nasz wniosek będzie miał szansę znaleźć się w puli czterech wniosków na 

dziewiętnaście szpitali. Radny poinformował, że w konkursie mają wystartować również 

szpitale wojewódzkie. Szpital w Elblągu liczy na pozyskanie ok. 10 mln zł, w sytuacji gdy 

na wszystkie wnioski jest łącznie 20 mln zł. Radny Ziejewski powiedział, że jego zdaniem 

na początku nowego roku powinien być powołany zespół roboczy, który wesprze Dyrektora 

Szpitala w staraniu o środki. Należy opracować plan działań, żeby do 28 lutego złożyć 

wniosek do UM i żeby zdobył on wymaganą liczbę punktów. Jeśli nasz wniosek nie znajdzie 
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się w  puli czterech wniosków do dofinansowania, przewiduje się zaciągnięcie kredytu, ale 

są też planowane inne inwestycje, inne zadania, na które potrzeba funduszy. Radny zapytał 

również czy oprócz powołania zespołu, prowadzi się rozmowy z jakąś firmą konsultingową, 

która pomogłaby napisać wniosek. Radny dodał, że wie iż takie firmy przygotowują się do 

pisania wniosków dla szpitali wojewódzkich w Elblągu i Olsztynie. Jeśli Marszałek 

Województwa nie podejmie decyzji, że przewidywana pula środków jest tylko dla szpitali 

powiatowych, to my nie będziemy mieli szans. Radny dodał, że do wniosku oprócz kwestii 

typowo technicznych, budowlanych, trzeba wpisać też dużo rzeczy, które planuje się na 

przyszłość, wręcz futurystycznych. Za samo zwiększenie wkładu własnego ponad 15% , 

można zyskać dodatkowe 5 pkt. Dlatego należy powołać zespół ds. opracowania wniosku i 

ewentualnie poprosić o pomoc firmę konsultingową, chyba, że jesteśmy w stanie sami 

opracować wniosek. Sprawa jest priorytetowa, a czasu jest mało. 

Ponadto, radny Ziejewski poinformował, że na sesji Rady Gminy Biskupiec ponownie 

omawiano temat stanu dróg m.in. powiatowych dróg gruntowych do których zalicza się 

droga Biskupiec – Czachówki. Radni po sesji pojechali na wizję lokalną. Droga jest w 

bardzo złym stanie, jest dziura na dziurze, karetka ma problem, żeby tamtędy przejechać.  

Radny stwierdził, że puszczenie o tej porze roku równiarki na drogę, mija się z celem. 

Należy rozważyć utwardzenie tłuczniem i puszczenie walca. Poprawiłoby to jakoś sytuację 

do wiosny. Wójt Gminy podtrzymuje propozycję przejęcia drogi przez gminę, w zamian za 

to, że powiat położy dywanik na drodze z Krotoszyn do Czachówek.  

Radny Romuald Koszewski zapytał radnego Ziejewskiego czy dobrze zrozumiał, że to czy 

konkurs będzie tylko dla szpitali powiatowych czy również wojewódzkich, zależy od 

Marszałka i Zarządu Województwa. 

Radny Ziejewski odpowiedział, że do tej pory Marszałek Województwa deklarował, że 20 

mln zł będzie na szpitale powiatowe, ale wczoraj radny rozmawiał z firmą konsultingową, 

która pisze wniosek dla szpitala pulmonologicznego w Olsztynie i stamtąd pozyskał 

informację, że do konkursu prawdopodobnie będą dopuszczone też inne szpitale. Gdyby tak 

się stało, to nasz wniosek musi być perfekcyjny, żeby znaleźć się w czwórce, która może 

liczyć na dofinansowanie /zakłada się, że jeden szpital będzie aplikował o ok. 5 mln zł/ 

Radny Koszewski powiedział, że zwrócił na to uwagę, ponieważ szpitale wojewódzkie 

korzystają z innych możliwości dofinansowania, a powiatowe nie mogą. Poparł zdanie 

radnego Ziejewskiego, że należy skorzystać ze wsparcia firmy konsultingowej, 

specjalizującej się w tego typu wnioskach.  
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Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Starosta wyszedł z sali obrad. Aktualnie na sali obrad obecnych jest 14 radnych. 

 

 

 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji inwestycji „Przebudowa i 

rozbudowa w ramach modernizacji istniejącego budynku szpitala powiatowego w 

Nowym Mieście Lubawskim” 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni mają pytania. 

Radny Ziejewski zapytał czy podjęcie uchwały jest równoznaczne z tym, że ogłoszony będzie 

przetarg na modernizację chirurgii. 

P. Skarbnik odpowiedziała, że nie. Na razie jest to wyrażenie woli Rady Powiatu o 

przystąpieniu do inwestycji. 

Radny Ziejewski powiedział, że pyta o to dlatego, że we wniosku są punkty za posiadanie 

pełnej dokumentacji, a także za dokonany wybór wykonawcy robót. Jest to bardzo ważne. 

P. Skarbnik powiedziała, że na 12 stycznia planowana jest sesja, na której ma być dokonana 

zmiana uchwały budżetowej. Doprecyzowane będą zapisy dotyczące inwestycji, tak, aby 

zdążyć z ogłoszeniem przetargu. 

Radny Ziejewski zapytał czy wykonana dokumentacja jest już ostateczna czy będzie jeszcze 

zmieniana. 

Dyrektor Kurowski odpowiedział, że zlecono wykonanie dokumentacji projektowej 

zamiennej z terminem wykonania do 10 stycznia 2017 r. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXVIII/206/2016 

(załącznik nr 7) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zadania inwestycyjnego 

„Termomodernizacja budynku Domu Dziecka w Pacółtowie” 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni mają pytania. Radni nie mieli 

pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXVIII/207/2016 

(załącznik nr 8) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 11 
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 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia przystąpienia do realizacji projektu 

pt. „SOUL – Szkoła Otwartych Umysłów Licealistów” 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni mają pytania. Radni nie mieli 

pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXVIII/208/2016 

(załącznik nr 9) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 12 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody  na wynajem lokali użytkowych Nr 

13 do 16, 18, 19, 20 w budynku administracyjno-biurowym przy ul. Grunwaldzkiej 3 w 

Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni mają pytania. Radni nie mieli 

pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXVIII/209/2016 

(załącznik nr 10) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 12a 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/111/2015 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 10 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2016 – 2034 ze 

zmianami 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

P. Skarbnik poinformowała, że pragnie przedstawić najważniejsze zmiany jakie dokonuje się 

w WPF, szczegóły są opisane w uzasadnieniu do projektu uchwały. Już wcześniej w budżecie 

było wpisane zadanie związane z remontem oddziału chirurgicznego szpitala na kwotę 4 600 

tys. zł. W tej chwili dokonano przeszacowania wartości zadania, doprecyzowano kwoty na 

wykonanie studium wykonalności, nadzoru inwestorskiego, inżyniera projektu itp. Należy jak 

najszybciej zlecić studium wykonalności, które jest niezbędne do złożenia wniosku o 

dofinansowanie inwestycji w Urzędzie Marszałkowskim. Po przeszacowaniu koszt inwestycji 

wynosi wstępnie 5 120 tys. zł. Zadanie będzie miało nazwę taką, jak określono w uchwale 

podjętej dziś przez Radę Powiatu. 

Na salę obrad wszedł Starosta. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 15 radnych. 

P. Skarbnik poinformowała, że doprecyzowano również kwoty zakupu ambulansu 

medycznego – chodzi o to, że w tym roku zakupiono ambulans typu B, a w  przyszłym roku 

zostanie on doposażony do typu C – koszt wyniesie 39 529 zł. Dziś zapłacono dostawcy 
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ambulansu typu B 270 758 zł. Kolejna zmiana dotyczy projektu, który będzie realizowany w 

„Norwidzie” - chodzi o projekt Soul, którego wartość łącznie ze środkami unijnymi wyniesie 

712 761 zł.  Zmienił się poziom budżetu zarówno po stronie dochodów jak i wydatków. Na 

początku zakładano, że budżet zamknie się wolnymi środkami w wysokości ok. 1 400 tys. zł. 

Teraz do tego dojdzie ok. 700 tys. zł, więc wynik finansowy jest dużo lepszy niż zakładano. 

Wolne środki będzie można zaangażować w zadania inwestycyjne.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XXVIII/210/2016 

(załącznik nr 11) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 12b 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/112/2015 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 10 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu nowomiejskiego na 2016 r. ze zmianami 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

P. Skarbnik poinformowała, że poza licznymi zmianami na koniec roku jakich dokonały 

jednostki organizacyjne zarówno po stronie dochodów jak i wydatków, należy wspomnieć o 

zwiększeniu dochodów o kwotę 1 380 867 zł. W tej kwocie jest odszkodowanie z tytułu 

przejęcia nieruchomości gruntowych na cel publiczny - chodzi o grunty pod obwodnicę. Na 

początku powiat otrzymał środki z Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w 

wysokości 1 122 656 zł. W ostatnim czasie wpłynęła informacja z Urzędu Skarbowego, że 

przekazany do US podatek VAT podlega zwrotowi. Izba Skarbowa w Bydgoszczy wydała 

korzystną dla powiatu interpretację w tej sprawie i US zwróci ok. 258 tys. zł. Jest to bardzo 

korzystna informacja dla finansów powiatu.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały.  

Radny Ziejewski zapytał czy kwestia zwrotu VAT dotyczy również gmin. Wiele gmin 

przegrywało procesy o zwrot VAT. Radny zapytał czy zmieniła się interpretacja przepisów w 

tym temacie. 

P. Skarbnik odpowiedziała, że w przypadku powiatu chodzi o zwrot VAT za wywłaszczone 

grunty pod obwodnicę, a w przypadku gmin o zupełnie inną sprawę – o realizację inwestycji. 

Radni nie mieli więcej pytań. Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę 

nr XXVIII/211/2016 (załącznik nr 12) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 13 

Przewodniczący poprosił o udzielenie odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
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Starosta poinformował, że jeżeli chodzi o orkan Barbara, Komenda Powiatowa PSP 

informowała go na bieżąco o zdarzeniach, także o zdarzeniu w Lipinkach wiedział jak tylko 

do niego doszło. Interwencje straży pożarnej dotyczyły głównie usuwania powalonych drzew. 

Jeżeli chodzi o powołanie zespołu ds. opracowania wniosku o dofinansowanie remontu 

oddziału chirurgicznego szpitala, taki zespół pracował już wcześniej nieformalnie, a 

formalnie został powołany dziś Zarządzeniem Starosty. Nie zapadła jeszcze decyzja czy 

będziemy posiłkować się firmą zewnętrzną. Jedna taka firma zgłasza swój akces, jesteśmy z 

nią w kontakcie. Prawdopodobnie zadanie związane z przygotowaniem studium 

wykonalności połączone będzie z opracowaniem wniosku. Starosta poinformował, że jest 

zaskoczony informacją jakoby szpitale wojewódzkie miały mieć możliwość składania 

wniosków w konkursie.   

Radny Ziejewski powiedział, że taką informację powziął od jednej z firm konsultingowych. 

Starosta powiedział, że skontaktuje się z Marszałkiem i sprawdzi tę informację. Wcześniej 

zapewniano, że tylko szpitale powiatowe będą mogły aplikować. W sprawie dróg 

gruntowych, sprawa jest aktualna. Warunkiem koniecznym, żeby gmina przejęła drogę 

Biskupiec – Czachówki, jest wykonanie przez powiat nakładki na drodze z Krotoszyn do 

Czachówek.  

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Ryszard Kłosowski poinformował, że w listopadzie na 

drodze pracowała równiarka, ale w listopadzie i grudniu często padały deszcze. Faktycznie 

droga jest w złym stanie. Na razie prognozy pogody zapowiadają duże mrozy. Jak tylko 

puszczą mrozy, to na drogę można ponownie wysłać równiarkę. Odnośnie zamiany - koszt 

wykonania nakładki na drodze Krotoszyny - Czachówki wyniósłby 220 tys. zł (warstwa masy 

plus powierzchniowe utrwalenie) Taka kwota musiałaby zasilić budżet ZDP. W końcu 2017 r. 

drogę można by oficjalnie przekazać gminie. Warunkiem jest podjęcie przez Rady 

stosownych uchwał do końca września.  

Starosta powiedział, że jeżeli chodzi o wniosek o pomoc finansową dla poszkodowanych w 

Lipinkach, w ciągu roku nieformalnie zdecydowano, że powiat takiej pomocy nie będzie 

udzielał. I tak też było - w ciągu roku wpływały o wsparcie finansowe i decyzje były 

odmowne. Oczywiście Zarząd Powiatu rozpatrzy także i ten wniosek i podejmie decyzję.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chce zabrać głos w tym punkcie.  

Nikt się nie zgłosił.  

Ad. 14 

 Sprawy różne 
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Przewodniczący przedstawił harmonogram posiedzeń w 2017 r. 

Starosta dodał, że jest potrzeba odbycia dodatkowej sesji w dniu 12 stycznia o godzinie 12, 

przed toastem noworocznym. 

Przewodniczący poinformował, że Wojewoda wydał rozstrzygnięcie nadzorcze, którym 

uchylił uchwałę Rady Powiatu w sprawie programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi. 

Radca Prawny Maciej Sikorski poinformował, że forma uchwały była podobna tej, jaką Rada 

podejmowała w ubiegłym roku. Pewne uwagi nadzoru Wojewody są jednak słuszne, 

ponieważ niektóre zapisy w programie są zbyt szczegółowe.  

Starosta dodał, że w jednym z powiatów funkcjonuje podobna uchwała i nie została 

zakwestionowana przez służby Wojewody. 

Radny Ziejewski powiedział, że jeżeli chodzi o poszukiwanie firmy konsultingowej, na 

stronie www urzędu powinno się ukazać ogłoszenie w tej sprawie. Chodzi o referencje firmy, 

ponieważ szukamy takiej firmy, która już pisała podobne wnioski i uzyskały one 

dofinansowanie.  

Starosta odpowiedział, że wszystkie podejmowanie działania będą zgodne z literą prawa. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chce zabrać głos.  

Nikt się nie zgłosił.  

Ad. 15 

Zakończenie obrad XXVIII Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XXVIII Sesji piątej 

kadencji Rady Powiatu.     

 

 Protokół sporządziła:           Przewodniczący Rady Powiatu 

  Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 

     


